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لاريجاني :  از بودجه ورزش راضي نيستيم
علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي اسلامي از بودجه در نظر گرفته شده 
براي ورزش ايران انتقاد كرد: بايد از ورزش حمايت شود چراكه با سلامت 
مردم سر و كار دارد و سلامتي مردم در گرو ورزش است. البته مشكلاتي 
وجود دارد. ما با وزير ورزش درباره پروژه هاي ورزشي صحبت كرديم. بودجه 
در نظر گرفته شده كافي نيست. خودمان هم اقرار داريم اما مشكلات كشور 
را از نظر بودجه اي همه مي دانند. ريشه اين موضوع به اين برمي گردد كه 
پول براي پروژه هاي عمراني كم شده اس��ت. براي حل اين مشكل بايد 

دوستان ورزشي هم كمك كنند. 
---------------------------------------------------------------------

مرادي نامزد انتخابات فدراسيون وزنه برداري شد
دبيركل كنفدراسيون وزنه برداري آسيا براي انتخابات رياست فدراسيون 
ايران نامزد ش��د. در حالي كه ثبت نام از نامزدها براي حضور در انتخابات 
فدراسيون وزنه برداري آغاز شده، ديروز علي مرادي، دبيركل كنفدراسيون 

وزنه برداري آسيا و رئيس سابق فدراسيون ثبت نام خود را انجام داد. 
---------------------------------------------------------------------

احضار مصطفي هاشمي به كميته انضباطي 
جلسه كميته انضباطي فدراسيون بسكتبال براي بررسي صحبت هاي 
تكذيب شده سرمربي مهرام امروز برگزار مي شود. پس از شكست مهرام 
برابر شهرداري گرگان در هفته دوازدهم ليگ برتر بسكتبال اتهام هايي 
از طرف سرمربي مهرام مبني بر رشوه و قضاوت داوران به سود يك تيم 
نقل ش��د كه هاش��مي همه آنها را تكذيب كرد. اين در حالي است كه 

باشگاه پتروشيمي از مصطفي هاشمي، شكايت كرده است.  
---------------------------------------------------------------------

انتخاب زارعيان به جاي مربي خارجي 
آرش مير اس��ماعيلي نايب رئيس فدراس��يون جوددو معتقد است با 
حضور زارعيان به عنوان سرمربي در تيم ملي جودو آينده درخشاني در 
انتظار جودو ايران خواهد بود: مجيد زارعيان با توجه به تجاربي كه در 
جودوي ايران دارد مي تواند در اين پست موفق باشد. تصميم داشتيم 
براي تيم ملي بزرگسالان از مربي خارجي تراز اول بهره ببريم و به دنبال 
اين موضوع رايزني هاي بس��ياري را با فدراسيون جهاني و گزينه هايي 
كه به طور مس��تقيم با آنها مذاكره كرديم انجام شد. اما اين پروسه در 
حال طولاني شدن بود و با توجه به اينكه مسابقه هاي رنكينگ آسيايي و 
جهاني و كسب سهميه المپيك را پيش رو داشتيم، نمي توانستيم بيش 

از اين معطل بمانيم. 

داس��تان امير قلعه نويي و ملي پوشان اس��تقلال دارد به جاهاي باريك 
كشيده مي شود. س��رمربي اس��تقلال ديروز در آخرين مصاحبه اش بار 
ديگر ملي پوش��ان تيمش را به باد انتقاد گرفت و عنوان كرد به بازيكني 
كه خدا تومان پول مي گيرد نمي توانم بگويم عزيزم؟! اش��اره او به آندو 
تيموريان، خسرو حيدري، هاشم بيك زاده و امير حسين صادقي است، 
چهار بازيكني كه پس از بازگشت به جام جهاني، از روزهاي اوجشان به 
دور بوده اند و نتوانستند مهره هاي تأثيرگذاري براي آبي پوشان در ليگ 
باشند. البته از بين اين چهار ملي پوش، آندو پس از به وجود آمدن اين 
اختلافات از استقلال جدا شد و به تراكتور رفت و وضعيت سه ملي پوش 
ديگر هم مشخص نيست و در حالي كه حيدري حرفي از رفتن نزده است، 
شايعه جدايي صادقي و بيك زاده هم به گوش مي رسد. اين كشمكش ها 
در شرايطي است كه بهرام افشارزاده در روزهاي گذشته سعي كرده بود 
اختلاف قلعه نويي و ملي پوشان را به حداقل برساند اما به نظر مي رسد اين 
مشكل جدي تر از آن چيزي است كه تصور مي شد و بايد منتظر روزهاي 
آينده ماند و ديد آيا پس از آندو، ملي پوش ديگري هم از اس��تقلال جدا 

خواهد شد يا بين دو طرف آتش بس برقرار مي شود. 
    

تا پايان هفته هفتم ليگ برتر همه چيز در اردوگاه آبي ها رو به  راه بود. 
شش پيروزي در هفت مسابقه، نتيجه ايده آلي براي قلعه نويي و تيمش 
بود، نتايجي كه سبب شده بود آبي ها هم صدرنشين باشند و هم مدعي 
اول قهرماني. از هفته هشتم به بعد بود كه ورق برگشت و شكست مقابل 
نفت تهران سبب شد قلعه نويي براي اولين بار به شدت از ملي پوشان 
استقلال انتقاد كند و اختلافات سرمربي و چهار ملي پوش آبي پوشي 
كه در جام جهاني به ميدان رفته بودند كليد خورد. او بعد از شكست دو 
بر صفر مقابل نفت گفت: »جاي سؤال دارد چرا بازيكنان ملي پوش ما 
هنوز آماده نيستند. براي من جاي تعجب دارد. شما بازيكنان اروپايي 
را ببينيد هم در تيم ملي و هم در باشگاهي آماده هستند. نمي دانم چه 
اتفاقي افتاده كه ملي پوشان ما هنوز آماده نيستند. واقعاً نمي دانم چرا 
ملي پوشان تيم هاي ديگر هم چنين شرايطي دارند و وضعيت امروزشان 
با قبل از جام جهاني فرق مي كند.« آندرانيك تيموريان، خسرو حيدري، 
هاشم بيك زاده و امير حسين صادقي چهار ملي پوشي بودند كه مورد 
انتقاد قلعه نوي��ي بودند و به عقيده س��رمربي آبي ها نتوانس��ته بودند 

انتظارات را بر آورده كنند. 
با ادامه روند نزولي استقلال و سه شكست متوالي آبي پوشان در ليگ 
انتقاد قلعه نويي از ملي پوشان تيمش شدت گرفت. او پس از شكست 
مقابل ذوب آهن در هفته دهم در جلس��ه اي خصوصي رو به بازيكنان 
ملي پوش تيمش گفت: »ما در شش بازي اول با بازيكناني كم ادعا مثل 
خرسندنيا و مگويان به ميدان رفتيم و 18 امتياز گرفتيم، اما برخي بعد 
از جام جهاني نتوانستند به ما كمك كنند و بهتر است خودشان در مورد 
عملكردشان فكر كنند.« اين درگيري در ادامه شديدتر هم شد طوري 
كه سرمربي استقلال در واكنش به حضور آنها در تركيب تيم ملي اعلام 
كرد: »اگر جاي كي روش بودم هيچ كدام از اين بازيكنان ناآماده را به تيم 
ملي دعوت نمي كردم!« انتقاد تند قلعه نويي با واكنش تندتر ملي پوشان 
همراه شد، ملي پوشان استقلال از اردوي تيم ملي براي قلعه نويي پيغام 
فرستادند »هرگاه تو سرمربي تيم ملي شدي مي تواني بازيكنان ناآماده 

را به تيم ملي دعوت نكني«!
ملي پوشان هم در قبال انتقادات او سكوت اختيار كرده بودند اما پس 
از آنكه آندو صراحتاً اعلام كرد بعضي ها به چند بوقچي خط داده بودند 
عليه او شعار بدهند، ساير ملي پوشان هم س��كوت را شكستند. ابتدا 
هاش��م بيك زاده به دوربين برنامه نود با اش��اره غير مستقيم به اينكه 
شعارهاي س��كوها عليه ملي پوشان هدايت شده اس��ت، گفت: »اگر 
سرمربي و مديرعامل دوست ندارند در استقلال بمانم، به من بگويند تا 
خودم بروم و نيازي نيست از روي سكوها فحش بشنوم.« سپس خسرو 
حيدري در گفت و گو با فارس از قلعه نويي خواس��ت به جاي انتقاد از 
ملي پوشان استقلال از استقلالي هايي كه در تيم ملي هستند حمايت 
كند و س��رمربي اس��تقلال را به آرامش دعوت ك��رد: »قلعه نويي اگر 
مي خواهد از ما انتقاد كند، دليلي ندارد بحث را به رسانه ها و روزنامه ها 
بكش��اند.« نفر بعدي هم اميرحس��ين صادقي بود ك��ه در گفت و گو 
با يك��ي از روزنامه ها بدون آن ك��ه نامي از قلعه نويي ب��ه زبان بياورد، 
گفت: »اميدوارم ش��عاري كه هواداران اس��تقلال مي دهند به خاطر 
ناراحتي شان باشد نه از روي مسائل ديگر!« اشاره كاپيتان به شايعه اي 
است كه در فضاي فوتبال پيچيده و شايعه شده برخي بوقچي ها خط 
گرفته اند عليه بازيكنان ملي پوش استقلال شعار بدهند و گناه ناكامي 

را گردن اين بازيكنان بيندازند! 
در  آخرين اظهار نظر هم قلعه نويي ديروز در واكنش به برخورد تندش با 
ملي پوشان استقلال هم گفت: »نمي توانم به بازيكني كه »خدا تومان« 
پول مي گيرد و خوب بازي نمي كند، بگويم عزيزم قربانت بروم، اشكالي 
ندارد. نگرش ما در نيم فصل دوم اين است كه به غير از چند ملي  پوش 
جوان، خيلي روي ملي پوشان حس��اب باز نكنيم. حيدري كلاهش را 
قاضي كند كه چند امتياز با آنه��ا گرفته ايم و چند امتياز بدون آنها؟ از 
حيدري سؤال دارم كه پس از كدام بازي اعلام كرد كه در حد خودش 
نبوده و از مردم عذرخواهي كرده است؟ بارها اعلام كرده ام كه مسئوليت 
شكست بر عهده من است ولي متأس��فانه نسل فعلي بازيكنان همين 
است، در صورتي كه در گذش��ته بازيكن به پيراهنش عرق داشت ولي 
بازيكن فعلي 10 درصد خودش هم نيست. اگر بازيكني فكر مي كند كه 
برخورد بدي با او دارم و آرامش ندارد و نمي تواند با من سازگاري داشته 

باشد، تيمش را معرفي كند و برود.«
    

بالا گرفتن اين اختلافات باعث ش��د ش��ايعه جدايي چهار ملي پوش 
اس��تقلال قوت بگيرد. ابتدا اين آندو بود كه با جدايي از اس��تقلال به 
تراكتور رفت، صادقي هم به احتمال زياد ب��ا جدايي از جمع آبي ها به 
تبريز و تراكتور خواهد رفت، بيك زاده براي ماندن و رفتن مردد است و 

در اين بين تنها حيدري است كه حرفي از جدايي نزده است. 

واليبال ايران، روزه��اي خوبي را تجربه مي كند، 
روزهايي كه ش��ايد زماني دس��تيابي به آن يك 
رؤياي شيرين بود اما امروز، واقعيتي قابل لمس 
اس��ت. واقعيتي ش��يرين كه واليبال را در جاده 
پيش��رفت قرار داده است؛ پيش��رفتي كه بدون 
ش��ك نتيجه ت��لاش بي وقف��ه و از ج��ان و دل 
واليباليست هاي ايراني است كه حالا دارد به اين 

خوبي نتيجه مي دهد. 
بعد از آنكه دنيا ب��ه احترام واليبال اي��ران از جا 
برخاست و به بلند قامتان ايراني تعظيم كرد، حالا 
نوبت به مهره هاي واليبال بود كه يك به يك جايي 

در واليبال دنيا براي خود دست و پا كنند. 
اگر چه پيش از اين هم واليباليس��ت هاي ايراني 
پيش��نهاداتي از س��اير كشورها داش��تند، اما به 
دليل عدم پيش��رفت چش��م گير واليبال ايران، 
پيش��نهادات هم  چندان چش��مگير نبودند، به 
طوري كه واليباليست هاي ايراني ترجيح مي دادند 
در ليگ داخلي دست به توپ شوند تا اينكه رنج 
غربت را به جان بخرند و دست آخر نيز چيزي به 
داشته هايشان افزوده نشود. اما بعد از آنكه واليبال 
ايران توانست با ولاسكو خود را به دنيا ثابت كند 
و سپس با كواچ روند موفقيت چشم گيري را كه 
در پيش گرفته بود ادامه دهد، شرايط تغيير كرد. 
به طوري كه حال واليباليست هاي ايراني چشم 
دنيا را به خود خيره كرده ان��د و اين را مي توان از 
پيش��نهاداتي كه اين روزها به بازيكنان واليبال 

ايران مي شود، دريافت. 
گل سرس��بد پيش��نهادها از آن معروف اس��ت. 
كامپيوتر ايراني كه چش��م روس ها را خيره كرد، 
به طوري كه آنها ب��ا وجود ج��ذب تونيوتي، باز 
هم قيد پاسور تيم ملي واليبال ايران را نزده و در 
جذب او اصرار ورزيده و سرانجام نيز به خواسته 
خود رسيدند. پيشنهاد زنيت كازان روسيه، تيمي 
كه موفق ش��د يك��ي از بهتري��ن مهره هاي تيم 
واليبال شهرداري اروميه را جذب كند، پيشنهاد 
دندانگيري بود كه نمي شد از آن به راحتي گذشت. 
نه فقط از آن جهت كه روس ها بابت يك سال و نيم 

حضور معروف در اين تيم به او مبلغ يك ميليون 
يورو معادل 4 ميليارد و 300 ميليون تومان است، 
بلكه از آن جهت كه مي تواند نقطه اي روشن در 
پرونده لژيونرهاي واليبال ايران باشد و راه را براي 
حضور ديگر واليباليس��ت هاي مط��رح ايران در 

جامعه واليبال دنيا باز كند. 
بعد از آنكه ليگ واليبال ايتاليا امس��ال به دليل 
مش��كلات اقتصادي موفق نش��د مانند هر سال 
خوش بدرخش��د، بس��ياري از س��تاره هاي آن 
راهي روس��يه ش��دند، ليگي كه پيش از اين هم 
جزو ليگ هاي مط��رح و با كيفيت دنياي واليبال 
محسوب مي شد و حالا اين ليگ، قرار است يكي از 

ستاره هاي ايراني را نيز در خود جاي دهد. 
بعد از كشمكش فراوان معروف با شهرداري اروميه 
كه حاضر نبود يكي از بهترين بازيكنان خود را كه 
براي رسيدن به قهرماني اين فصل روي او حساب 
ويژه اي باز كرده بود از دس��ت بدهد، مديرعامل 
اين باشگاه ش��نبه در فدراس��يون واليبال حاضر 
شد و كتباً رضايتنامه سعيد معروف را صادر كرد. 
بر اين اس��اس پاس��ور ملي پوش ايران به عنوان 
بازيكن آزاد اعلام شد تا مش��كلي براي پيوستن 
او به تيم زنيت كازان روسيه وجود نداشته باشد. 
حالا مع��روف كه از ص��دور رضايتنام��ه اش ابراز 
خوشحالي مي كند، طي چند روز آينده مي تواند 

بدون دغدغه، به روسيه سفر كرده و رسماً با كادر 
فني تيم زنيت كازان مذاكره و قراردادش را امضا 
كند. هر چند كه ممكن است تعطيلات كريسمس 

روند عقد قرارداد معروف را به تعويق بيندازد. 
البته اله��ام راخماتولي��ن نايب رئيس باش��گاه 
زنيت كازان روس��يه خب��ر عقد قرارداد س��عيد 
معروف با تيم واليبال اين باش��گاه را تأييد كرد: 
»در 10 روز اول سال 2015، سعيد معروف و مت 
اندرسون به س��اير بازيكنان تيم اضافه مي شوند 
و مي توانيم در نهايت تأيي��د كنيم كه با معروف 
قرارداد بستيم و تصور مي كنيم كه او دهم ژانويه 
به ما ملحق شود اما اين به ويزاي روسيه او بستگي 
دارد. قرارداد باشگاه زنيت با معروف براي ادامه 
فصل اس��ت، اما در نظر داريم كه اي��ن توافق را 
تمديد كنيم. ما تنها مس��ابقات قهرماني جهان 
و ليگ جهاني را در نظر گرفتي��م كه او عملكرد 
بسيار خوبي در آنها داشت، اما امسال كه در زمينه 
پاسور مشكل داش��تيم به دنبال بهترين گزينه 
ممكن بوديم و اگر همه چيز خ��وب پيش برود، 
روي تمديد قرارداد براي فصل بعد كار مي كنيم.« 
اما با توجه به تعطيلات كريسمس معروف براي 
گرفتن ويزاي خود با كمي مشكل روبه رو است و 
اگر اين مشكل برطرف ش��ود كاپيتان تيم ملي 
واليبال ايران روز چهارش��نبه به روسيه خواهد 

رفت و اگر نتواند اين مشكل را حل كند بايد تا 12 
روز ديگر منتظر بماند. 

مع��روف در حالي موفق ش��د رضايتنامه خود را 
از باشگاه ش��هرداري اروميه بگيرد كه سرمربي 
اين تيم پيش ت��ر اعلام كرده ب��ود صد در صد به 
اين بازيكن نياز دارد و امروز ه��م تأكيد دارد كه 
قلباً از جدايي مع��روف ناراحت اس��ت اما چون 
موفقيت هاي او به نام باش��گاه شهرداري اروميه 
و ايران ثبت مي شود، با اين جدايي موافقت كرده 
است و باش��گاه نيز به همين دليل براي موفقيت 
پاسور ملي پوش خود س��رانجام رضايتنامه اين 

بازيكن را صادر كرده است.
  معروف: به خاطر پول به روسيه نرفتم

س��عيد معروف پس از قرارداد 3ميليون دلاري با 
زنيت كازان گفت:»خيلي با خ��ودم فكر كردم و 
بايد يكي از س��خت ترين تصميمات زندگي ام را 
مي گرفتم. بين واليبال و مردم اروميه وابس��تگي 
خاصي وجود دارد. ش��ايد براي مردم اين ش��هر 
خيلي سخت باشد كه بعد از سه سال من را نبينند. 
از نظر حرفه اي اين انتقال طبيعي است، اما از نظر 
عاطفي هم براي من و هم براي مردم اروميه سخت 
است. من از آنها عذرخواهي كردم و همچنين از 
مسئولان باشگاه شهرداري بسيار تشكر مي كنم 
كه رضايتنامه ام را صادر كردن��د و كارهاي مورد 
نياز را براي انتقالم انجام دادند. ش��ايد آنها بعداً از 
طرف مردم اروميه م��ورد مؤاخذه قرار بگيرند كه 
چرا رضايتنامه ام را دادند. اما اميدوارم شهرداري 
اروميه بدون سعيد معروف هم روند رو به رشد خود 
را ادامه دهد. يكي از دلايلي كه باعث شد من به اين 
پيشنهاد پاسخ مثبت دهم، حضور زنيت در ليگ 
خوبي مثل روس��يه و همچنين جام باشگاه هاي 
اروپا بود. واقعاً بحث مالي كوچك ترين نقش را در 
انتخاب من داشت و مردم اروميه هم مي دانند كه 

من هيچ وقت پول را با آنها مقايسه نمي كنم.« 
  آشنايي با تيم جديد معروف

تيم زنيت كازان روسيه كه بازيكنان سرشناسي 
چون ماكس��يم ميخائيلوف، نيكلاي آپاليكوف، 
ويلف��ردو لئ��ون كوبايي ندره آش��يف، الكس��ي 
اسپيردونوف و تئودور س��الاپاروف ليبروي تيم 
ملي بلغارستان را در اختيار دارد و ولاديمير آلكنو 
نيز اين تي��م را هدايت مي كند، ش��ش مرتبه در 
سال هاي 2007، 2009، 2010، 2011، 2012 
و 2014 به قهرماني ليگ روسيه رسيده و چهار 
عنوان سومي در ليگ )سال هاي 2004، 2005، 
2008 و 2013(، س��ه قهرمان��ي در جام حذفي 
)سال هاي 2004، 2007 و 2009( و سه قهرماني 
در سوپرجام روسيه )سال هاي 2010، 2011 و 

2012( را نيز در كارنامه دارد.  
  غفور در راه معروف

پس از پيوس��تن س��عيد معروف به زنيت كازان 
روسيه، حالا خبر از جدي شدن پيشنهاد باشگاه 
تروي ژاپن براي جذب امير غف��ور به ميان آمده 
است. پيش از اين نيز از باشگاه هاي برشا ايتاليا، 
فنر باغچه تركيه و شانگهاي چين پيشنهاد بازي 
براي بازيكناني چون محمد موس��وي، مجتبي 

ميرزاجانپور و فرهاد قائمي مطرح شده بود. 
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 نابغه ايراني 
در سرزمين 
تزارها

سعيد معروف به صورت 
رسمي به تيم واليبال 
زنيت كازان روسيه پيوست

راهي جز جدايي نيست
بالا گرفتن اختلاف قلعه نويي و ملي پوشان استقلال

وحيد صابري

منتظر پولادي و رفيعي نباشيد،  تيم را ببنديد
ستاد كل نيروهاي مسلح پاسخ نهايي را به فدراسيون فوتبال،  سرمربي 
تيم ملي و بازيكنان خاطي پرونده مدارك و كارت هاي جعلي معافيت و 
پايان خدمت داد. ديروز سردار موسي كمالي در حالي اعلام 
كرد كه »فدراسيون فوتبال منتظر نباشد و تيم را ببندد« 
كه طي يكي دو روز گذشته فعاليت هاي زيادي از سوي 
فدراسيون و وزارت ورزش براي بخشش اين خاطيان 
صورت گرفته ب��ود. كمالي گفت: »آخرين تصميم 
در رابطه با بازيكن��ان داراي كارت معافيت جعلي 
اين است كه كس��اني كه به قانون دهن كجي و 
تخلف كردند و با تقلب و دسيسه قانون جمهوري 
اسلامي را دور زدند و معافيت گرفتند،  جايگاهي 
در تيم ملي ندارند و نمي توانن��د بازي كنند. به 
فدراسيون هم اعلام كرديم، به آنها گفتيم منتظر 
تصميم جديد نباشند. افكار عمومي موافق بود كه با اين 
بازيكنان متخلف برخورد شود و تبعيضي بين نيروي عادي 
و ورزشكار قائل نشويم. بلكه ورزشكار بايد تنبيه شديدتري 
ش��ود چراكه آنها الگوي جوانان هس��تند و وقتي تخلف 

مي كنند جريمه شان بايد خيلي شديدتر باشد.

مربيگري ايران شغل معتبري است
رويارويي ايران و امريكا در هر زمينه اي كه باشد،  جذاب، ديدني، پرحاشيه 
و خبرساز اس��ت،  البته در واليبال اين رقابت و شانه به شانه شدن مثل 

كشتي ديگر تكراري شده ولي هر بار جذابيت هاي خاص 
خودش را دارد. دو تيم در لي��گ جهاني آينده نيز چهار 
بازي برابر هم انجام مي دهند؛ دو بازي در امريكا و دو بازي 

در ايران، همين مس��ئله باعث شده سرمربي تيم 
ملي امريكا در خصوص رويارويي با ايران صحبت 
كند. جان اسپرا مي گويد: »مي دانم سالن آزادي 
جايي اس��ت كه مهمان به مشكل برمي خورد. 

تماشاگران امتياز خوبي براي ايران هستند و ما 
براي پيروزي در ايران با يد تمركز بالايي داشته 
باشيم. تيم ايران تيم بسيار خوبي است، چندين 
بازيكن فوق العاده دارند، سرس��خت هس��تند و 

جنگجو و مي توانند ما را ببرند.« اسپرا در خصوص 
ش��انس مربيگري در ايران و تيم ملي كشورمان نيز 

گفت: »مربيگري تيم ملي ايران شغل خيلي بااعتباري 
است، بازيكنان و هواداران ايران هميشه خيلي محترم 

و مثبت هستند،  اميدواريم اوضاع خوب پيش برود.«

دنيا حيدري
  گزارش
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ناكامي جاعلان و حاميانشان برابر قانون
صحبت هاي س��ردار كمالي جانش��ين اداره منابع انس��اني ستاد كل 
نيروهاي مسلح آب سردي بود بر تلاش هاي وزارت ورزش و فدراسيون 
فوتبال كه مي خواستند با حمايت هاي كوركورانه پاي فوتباليست هاي 

مجرم را به تيم ملي باز كنند. 
از چند ماه پيش فدراسيون فوتبال تلاش هاي زيادي را براي بازگرداندن 
فوتباليست هاي خاطي انجام داد اما تأسف بارتر اين است كه وزارت ورزش 
دست به دست فدراسيون داد و به جاي اينكه خاطيان افسارگسيخته اين 
پرونده را مجاب كند تا به قانون تمكين كنند، مي خواهد مشكلات آنها را 
از هر طريق ممكن حتي دور زدن قانون حل كند تا آنجا كه وزير ورزش با 
مقامات ستاد كل براي اين افراد خاطي نامه نگاري مي كند. نكته قابل تأمل 
اينكه مگر غير از اين اس��ت كه اين افراد با اين كارش��ان به قانون و ملت 
دهن كجي كرده اند؟ مگر غير از اين است كه اين بازيكنان با تقلب و دغل، 
قانون جمهوري اسلامي را به سخره گرفته اند، پس چرا جناب وزير براي اين 
افراد آستين بالا مي زند و درصدد حل مشكلات آنها بر مي آيد.  وزير ورزش 
كه تا ديروز ادعاي غير فوتبالي بودن داشت به يك باره با حضور در تمرينات 
تيم ملي به حمايت از بازيكنان خاطي مي پردازد و سعي مي كند با فضاسازي 
رسانه اي راه را براي بازگش��ت مجرمان هموار كند، حال به چه منظوري 
معلوم نيست؟  از طرف ديگر اسامي تيم ملي اعلام مي شود و سرمربي تيم 
ملي نام دو نفر را در تيم ملي خالي مي گذارد به اميد اينكه خاطيان بتوانند 
در مسابقات جام ملت هاي آسيا حضور يابند، سؤال اينجاست مگر تيم ملي 
متكي به همين دو نفر است؟ مگر تيم ملي با پولادي كامل مي شود؟ اصلًا 
مگر تيم ملي با نبودن بازيكناني مانند پولادي از عرش به فرش مي رود كه  

كرش اين قدر خواهان بازگشت آنها به تيم ملي است؟
در اينكه كرش براي حضور نفرات كامل در تيم خود تلاش كند، جاي هيچ 
بحثي نيست؛ چراكه او خوب مي داند بايد در جام ملت ها نتيجه بگيرد 
بنابر اين متوسل به هر چيز و هر كسي مي شود. تلاش او را مي توان از ديد 
حرفه اي توجيه كرد.  اما جاي تأسف است كه وزارت ورزش به جاي اينكه 
درصدد باشد تا مجرمان خاطي را مجاب كند تا دوران خدمت سربازي 
خود را سپري كنند و كرش را با قانون و مقررات آشنا كند، بيشتر سعي در 

كسب وجهه در اين پرونده براي خود دارد. 
گويا مسئولان وزارت ورزش و فدراس��يون فوتبال يادشان رفته كه اين 
بازيكنان، افراد خاطي هستند؛ افرادي كه به جاي اينكه الگوي جوانان 
جامعه باشند حالا به خاطر ارتكاب كار غير قانوني مجرم شناخته شده اند 
و بايد دوران محكوميت خود را بگذرانند.  پيراهن تيم ملي مقدس است، 
قداست دارد و بهتر اس��ت افرادي مثل آقاي وزير ورزش و رئيس ورزش 
به جاي فرافكني و تلاش بيهوده براي اين خاطيان به امور مهم ديگر خود 
بپردازند.  مسئولان وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال يادشان باشد كه 
بازيكن خاطي كه كارت معافيتش را جع��ل كرده و با حيله و مكر قانون 
كشورش را دور زده اگر پيراهن تيم ملي را بر تن كند، بزرگ ترين خيانت 
در حق ملت شده است.  باز جاي شكرش باقي است كه مسئولان نظامي 
درگير اين پرونده اينقدر حساسيت و اهميت افكار عمومي و مردم را درك 
كردند كه به سادگي خام بازي به راه افتاده از سوي فدراسيون فوتبال و 
وزارت ورزش نشوند، همان مردمي كه گويا اعتقادات و احساسات آنها 

براي مسئولان ورزش كوچك ترين اهميتي ندارد. 

  چـهـره ها / فريدون حسن

حضور در تراكتور به پيشرفتم كمك مي كند
آندرانيك تيموريان به تبريز برگش��ت،  اين خبري بود كه ديروز تيتر يك روزنامه هاي ورزشي بود. 
تيموريان كه حالا در اردوي تيم ملي و آماده حضور در رقابت هاي جام ملت هاي آسياس��ت پس از 
مدت ها اختلاف با باشگاه استقلال س��رانجام قيد آبي پوش��ان را زد و با تي شرت 
و كاپشن قرمز به جلس��ه عقد قرارداد با تراكتور س��ازي رفت و قرارداد يك و نيم 
ساله خود را با سرخپوشان تبريزي به امضا رساند. آندو پس از عقد قرارداد گفت: 
اينكه پس از چند س��ال بار ديگر به تراكتور س��ازي پيوستم خوشحال  »از 
هس��تم و اميدوارم بتوانم تا پايان فصل به اين تيم كمك كنم. اميدوارم 
حضورم در تراكتور به پيش��رفت فوتبال من كمك كند تا به همراه اين 
تيم در ليگ برتر و ليگ قهرمانان آسيا افتخار آفريني كنم. قرارداد من با 
تراكتور تا پايان فصل جاري است و براي ادامه همكاري با اين تيم در فصل 
آينده بايد به توافق برسيم.« بايد ديد آندو كه پس از يك نيم فصل ناموفق 
در استقلال به تبريز برگش��ته، مي تواند خاطرات روزهاي خوب گذشته را 

زنده كند يا اينكه سرنوشت چيز ديگري براي او رقم  زده است.

كشتي گيري كه از بي پولي چوپان شد!
حميدرضا بختياري از جمله استعدادهاي نوجوانان ورزش كشور بوده كه با كج سليقگي به هدر رفته و 
به جاي اينكه اكنون روي تشك كشتي براي كشور و استان و شهر خود افتخار آفريني كند بايد چوپاني 
كند. بختياري كشتي گير 15 ساله   ملايري كه توانس��ته بود تمامي رقباي خود در استان همدان را 

مقتدرانه شكست دهد در مقابل بي پولي شكست خورد. اين نوجوان مستعد تنها 
به دليل اينكه نتوانسته بود مبلغ ناچيز تهيه پاسپورت را فراهم كند و به همين 

دليل هم موفق به حضور در مسابقات قهرماني كشوري نشده بود، از سوي 
مسئولان كشتي استان همدان با محروميت دو ساله روبه رو شده و پس 
از آن كلًا قيد حضور در كشتي را زده و به حرفه چوپاني مشغول شده 
است. جاي تأسف است كه اينچنين استعدادهايي با بي تدبيري و 
سوءمديريت حاكم بر برخي مديريت هاي ورزش روبه رو مي شوند 
و به جاي آنكه دردشان دوا شود با محروميت هاي سنگين ناباورانه 
مواجه مي شوند. راس��تي اگر بختياري در كشوري ديگر ظهور 

مي كرد، با او چنين برخوردي مي شد؟

سعيد احمديان

علي كفاش�يان خب�ر تغييرات گس�ترده در 
فدراس�يون فوتبال را تأييد كرد. فدراسيون 
فوتبال مدت هاس�ت كه با حواش�ي بسياري 
دست و پنجه نرم مي كند. اين در حالي است 
كه منتق�دان كفاش�يان تلاش زي�ادي براي 
بركن�اري او كرده ان�د. ب�ا وجود اي�ن رئيس 
خنده رو اميدوار اس�ت با بركناري چند نفر از 
مديران اين فدراس�يون نظر مس�اعد وزارت 

ورزش و منتقدانش را جلب كند. 
  نوبت نبي و آيت اللهي است

برگزاري مجمع عمومي فدراسيون فوتبال سبب 
شد تا برخي اختلافات قديمي اين نهاد علني شود. 
در ش��رايطي كه انتظار مي رفت موضوع ابهامات 
مالي بحث اصلي اين جلسه باشد علي كفاشيان 
با معرفي نايب رئيس جديد بانوان سمت و سوي 
مجمع را تغيي��ر داد. تا آنجا ك��ه گمانه زني ها در 
خصوص تغيير س��اير زيردستان كفاش��يان بار 
ديگر سر زبان ها افتاد. اين در حالي است كه گويا 
آقاي رئيس اين تصميم را به تنهايي گرفته و هيچ 
كدام از اطرافيانش از آمدن جانشين شجاعي خبر 
نداشته اند. در حال حاضر دبيركل و نايب رئيس اول 

جزو گزينه هاي اصلي بركناري هستند. 
مهدي محمد نبي در سال هاي اخير همواره يكي 
از اركان اصلي فدراس��يون بوده. گفته مي شود 
نبي نقش زي��ادي در تصمي��م گيري هاي مهم 
ايفا مي كند. با اين حال صحبت هاي حاش��يه اي 

زيادي پيرامون دبير فدراس��يون وجود داشت. 
همين مسائل موجب شده تا كفاشيان براي بقاي 
خود دوست قديمي اش را جزو يكي از گزينه هاي 
بركناري محس��وب كند. نبي به تازگي به عنوان 
سرپرست تيم ملي در جام ملت ها انتخاب شده 
و اين بهترين زمان اس��ت كه كفاش��يان پروژه 
بركناري او را از س��مت دبيري كليد بزند. البته 
موضوع تغيي��رات به همين جا ختم نمي ش��ود. 
هادي آيت اللهي نيز ب��ه زودي طعم بركناري از 

پستش را مي چش��د. نايب رئيس فدراسيون كه 
نفوذ زيادي نيز در فوتبال ش��يراز دارد احتمالاً 
باي��د با صندل��ي رياس��تش خداحافظ��ي كند. 
ملامحمد، رئيس كميته فرهنگي فدراسيون هم 
از ديگر افرادي است كه به احتمال فراوان قرباني 

تصميمات مديريتي آقاي رئيس مي شود. 
  تعامل با وزارت

كفاش��يان هيچ ابايي از تأييد اخبار منتشر شده 
ندارد. حضور در تمرين تيم ملي فوتبال فرصت 

خوبي براي تأييد همه شايعات بود، شايعاتي كه 
همين امروز و فردا به حقيق��ت مي پيوندد: »ما 
تغييراتي در بدنه فدراسيون خواهيم داشت، به 
طور مثال در معاونت بانوان تغييري به وجود آمد 
كه در آينده هم اين اتفاق را مش��اهده خواهيم 
كرد. بع��د از آن نوب��ت به پس��ت هاي ديگر هم 
مي رس��د. ما بايد يك سري از مس��ئوليت ها را 
جابه ج��ا مي كرديم. اي��ن طور نيس��ت كه اين 
تغيي��رات از فش��ارهاي وزارت ورزش و جوانان 
باشد. ما بايد يك سري تغييرات انجام مي داديم 
و ان شاءالله با وقوع اين تغييرات شاهد بهتر شدن 

كار باشيم. 
  كاهش اختيارات

عضو مجمع فدراس��يون فوتبال نيز رفتن نبي و 
آيت اللهي را محتمل دانس��ت. امير عابديني كه 
يكي از مخالفان كفاش��يان محسوب مي شود در 
واكنش به اخبار منتشر ش��ده در اين باره گفت: 
» واقعيت اين اس��ت كه نبي از خيلي جاها تحت 
فشار بوده اس��ت. من يكي از منتقدان نبي بودم 
ولي در بررسي هاي اخير ديدم نبي نمره قبولي 
آورده بود. با اين حال فعلًا كه بليت رفتن به اسم 
ايشان در آمده است و فكر مي كنم امروز يا فردا از 
فدراسيون برود. آيت اللهي از نايب رئيسي بركنار 
نمي شود ولي بخش��ي از اختيارات وي كه باعث 
شده بود ايشان به امور نايب رئيسي نرسد، به فرد 

ديگري واگذار مي شود. 

توفان تغييرات در فدراسيون فوتبال
بركناري و كاهش اختيارات؛ راه حل كفاشيان براي تعامل با وزارت شيوا نوروزي 

    فوتبال


